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۴ فوتی و شناسایی ۴۰ بیمار جدید کرونا در کشور
بر اساس اعلام وزارت بهداشت، در طول ۲۴ ساعت ۴ بیمار مبتلا به کووید-۱۹ 
در کشور جان خود را از دســت دادند و مجموع جان باختگان این بیماری، به 
۱۴۴ هزار و ۵۸۷ نفر رسید.به گزارش ایسنا، بنابر اعلام مرکز روابط عمومی و 
اطلاع رسانی وزارت بهداشت، از روز ۱۲ آبان  تا روز ۱۳ آبان ۱۴۰۱ و بر اساس 
معیارهای قطعی تشــخیصی، ۴۰ بیمار جدید مبتلا به کووید-۱۹ در کشــور 
شناسایی و ۲۰ نفر از آنها بستری شدند.مجموع بیماران کووید-۱۹ در کشور به 
۷ میلیون و ۵۵۸ هزار و ۲ نفر رسید.متاسفانه در طول ۲۴ ساعت، ۴ بیمار مبتلا 
به کووید-۱۹ در کشور جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این 
بیماری، به ۱۴۴ هزار و ۵۸۷ نفر رسید. خوشبختانه تا روز ۱۳ آبان ۷ میلیون 
و ۳۳۲ هــزار و ۶۵۳ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارســتانها ترخیص 
شده اند.۱۰۷ نفر از بیماران مبتلا به کووید-۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه 
بیمارستان ها تحت مراقبت قرار دارند.تا روز ۱۳ آبان ۵۴ میلیون و ۳۹۷ هزار و 
۵۲۵ آزمایش تشخیص کووید-۱۹ در کشور انجام شده است.در حال حاضر ۳ 
شهرستان در وضعیت قرمز، ۱۷ شهرستان در وضعیت نارنجی، ۲۱۸ شهرستان 
در وضعیت زرد و ۲۱۰ شهرســتان در وضعیت آبی قرار دارند.همچنین تا روز 
۱۳ آبان ۶۵ میلیون و ۱۲۳ هزار و ۴۶۵ نفر دوز اول، ۵۸ میلیون و ۵۲۹ هزار 
و ۸۶۱ نفــر دوز دوم و ۳۱ میلیون و ۳۴۰ هزار و ۲۲۱ نفر، دوز ســوم و بالاتر 
واکســن کرونا را تزریق کرده اند و مجموع واکسن های تزریق شده در کشور به 

۱۵۴ میلیون و ۹۹۳ هزار و ۵۴۸ دوز رسید.

افزایش ۳۰ درصدی خدمات رفاهی و بهداشتی
 به عشایر استان تهران

مدیر امور عشــایر استان تهران از افزایش ۳۰ درصدی سطح خدمات رفاهی و 
بهداشــتی به عشایر استان تهران خبر داد.فرشید ذبیحی در گفت وگو با ایسنا، 
در تشــریح روند افزایش سطح خدمت رسانی به عشایر استان تهران در حوزه 
رفاهی و بهداشــتی گفت: یکی از مهمترین اقدامات ویژه در حوزه عشــایری 
توســعه راه ها و تأمین آب شرب بهداشتی به عشــایر است که سه طرح مهم 
تأمین آب شرب بهداشتی در مناطق عشــایری شهرستان های ورامین، ری و 
تهران انجام شد.وی افزود: با افتتاح این طرح ها حدود یک هزار خانوار عشایری 
از خدمات آب شرب بهداشتی بهره مند شدند و به این ترتیب در تلاش هستیم 
با حمایت دولت ســطح خدمات رفاهی و بهداشــتی را در میان جامعه تولید 

کننده عشایر افزایش دهیم.
به گفته ذبیحی، بی تردید زندگی عشــایر همواره با سختی های فراوان مواجه 
است؛ لذا کم کردن مشکلات زندگی این جامعه تولیدکننده یکی از مهمترین 
اهداف دولت اســت. بر همین اساس ایجاد مناســبت ترین امکانات برای این 
جامعه تولیدکننده در دســتور کار قــرار دارد.وی ادامه داد: حمایت از زندگی 
عشایری یعنی حمایت از تولید و رشد اقتصادی و هر چقدر بشود خدمات برای 
جامعه عشــایری ایجاد کنیم شاهد افزایش تولید عشایر در بخش های مختلف 
از جمله دامپروری و تأمین گوشت قرمز و لبنیات خواهیم بود.مدیر امور عشایر 
استان تهران با تاکید بر اینکه با افتتاح طرح های رفاهی و بهداشتی اخیر، شاهد 
افزایش ۳۰ درصدی خدمات رفاهی و بهداشــتی در جامعه عشــایری استان 
تهران بودیم، افزود: به حمدالله هر ســاله میزان تولید این جامعه تولیدکننده 
رو به افزایش اســت. در سال گذشته عشایر استان تهران بیش از ۶۵ هزار تنُ 

محصول تولید و جهت عرضه، روانه بازار مصرف کردند.

کمبود نیروی انسانی در وزارت آموزش وپرورش
وزیر آموزش وپرورش از توجه جدی دولت ســیزدهم به عدالت در پرداخت ها 
خبر داد.یوسف نوری در جلسه شورای اداری شهرستان ابهر با اشاره به کمبود 
نیروی انســانی در بدنه آموزش وپــرورش به علت جذب ناکافی دانشــجو در 
دانشگاه فرهنگیان در سنوات گذشــته، اظهار کرد: با برنامه ریزی های صورت 
گرفته در ســال های آتی این مشــکل برطرف و گام های مثبتی در این زمینه 

برداشته خواهد شد.
وزیر آموزش وپرورش با اشــاره به صنعتی بودن و وجود شرکت های متعدد در 
شهرســتان ابهر، اضافه کرد: مسئولیت اجتماعی از مسائل اخلاقی کسب و کار 
اســت که به نقش شــرکت ها در حوزه اجتماع می پردازد؛ مسئولیت اجتماعی 
شرکت ها مجموعه وظایف و تعهداتی است که شرکت باید برای حفظ، مراقبت 
و کمک به جامعه ای که در آن فعالیت می کند، انجام دهد.این مسئول تصریح 
کرد: بــا توجه به کمبود اعتبارات عمرانــی در وزارت آموزش وپرورش، وزارت 
راه وشهرسازی باید در پروژه های انبوه سازی اهتمام ویژه ای در احداث و تامین 
فضاهای آموزشــی داشــته باشــد.وی با یادآوری اینکه امیدواریم که پس از 
گذشــت ده سال با اجرای رتبه بندی فرهنگیان شاهد بهبود وضعیت معیشتی 
و ارتقا کیفیت آموزشی باشیم، افزود: توجه دولت انقلابی به موضوع عدالت در 

پرداخت ها بسیار جدی است.

هوا سرد می شود
اداره کل هواشناسی استان تهران از کاهش دما طی هفته جاری و وقوع رگبار 
پراکنده در ارتفاعات اســتان تهران خبر داد.به گزارش ایسنا، بر اساس آخرین 
نقشه های هواشناسی، تصاویر ماهواره ای و خروجی مدل های پیش یابی عددی، 
از بعدازظهر امروز تا یکشــنبه )۱۴ تا ۱۵ آبان ماه( همچنین طی روز سه شنبه 
)۱۷ آبــان ماه( با گذر موجی نســبتا ضعیف افزایش ابرناکــی و در ارتفاعات 
اســتان گاهی رگبار پراکنده و وزش باد مورد انتظار است.از بعدازظهر یکشنبه 
تا دوشنبه در پاره ای از نقاط به ویژه بخش های جنوبی و غربی وزش باد شدید 
گاهــی با خیزش موقتی گردوخاک پیش بینی  می شــود.روزهای دوشــنبه و 
سه شــنبه کاهش نسبی دما خواهیم داشــت.بنابر این گزارش، آسمان تهران 
امروز )۱۴ آبان ماه( کمی ابری در بعدازظهر افزایش ابر و وزش باد با حداقل ۱۰ 
و حداکثر دمای ۲۰ درجه ســانتیگراد را در روز یکشنبه )۱۵ آبان ماه( صاف تا 
قسمتی ابری و در بعدازظهر وزش باد شدید با حداقل دمای ۹ و حداکثر دمای 

۲۰ درجه سانتیگراد پیش بینی می شود.

جشنواره »ایران آینده« در باغ کتاب تهران
 میزبان نوجوانان است

سازمان فرهنگی هنری شهرداری تهران جشنواره »ایران آینده« را با برنامه های 
متنوع در بــاغ کتاب تهران برگزار می کند. به گــزارش پایگاه خبری تحلیلی 
فرهنگ و هنر، همزمان با فرا رســیدن هفته ملی نوجوان، ســازمان فرهنگی 
هنری شــهرداری تهران با همکاری شبکه امید و سایر نهادهای فعال در حوزه 
نوجوانان جشــنواره »ایران آینده« را از ۱۱ تا ۲۰ آبان هر روز از ساعت ۱۵ تا 
۲۲ در باغ کتاب تهران برگزار می کند.در این جشــنواره برنامه های متنوعی در 
راســتای علایق نوجوانان اجرا می شــود و گروه سنی ۹ تا ۱۸ سال، مخاطبان 
اصلی جشنواره هســتند. البته برنامه های جشنواره به گونه ای پیش بینی شده 
که برای کودکان هم قابل اســتفاده باشــد و به طور کلی فضایی شاد و مفرح 
برای خانواده ها فراهم شــده است.جشنواره »ایران آینده« از چهار بخش اصلی 
بازی ها، غرفه ها، استیج و نمایش فیلم تشکیل شده است. بخش بازی ها شامل 
دو قسمت است؛ قســمت اول به بازی های حرکتی مانند چالش های فوتبالی، 
لیزرتگ، اســکیت، زیپ لایــن، بادبادک بازی، تیرانــدازی و... اختصاص دارد و 
قسمت دوم شــامل بازی های رومیزی، لیگ فیفا و بازی های کنسولی خواهد 
بود.همه بازی ها به صورت مسابقه برگزار می شود و برندگان در هر روز جوایزی 
دریافت می کنند. در روز پایانی از همه برندگان دعوت می شــود و با برگزاری 
مســابقه بین آنها، جایزه ویژه ای به قهرمان قهرمانان تعلق می گیرد. نوجوانانی 
که در جشنواره حضور دارند، ابتدا با ارائه مشخصات فردی خود کارت دریافت 
می کنند و با شرکت در بازی های مختلف و جمع آوری امتیاز، می توانند از کارت 
هدیه خرید از باغ کتاب بهره مند شــوند.دومین بخش جشنواره »آینده ایران« 
غرفه های متنوع اســت که به ســه نوع غرفه های عرضه محصولات فرهنگی و 
کالاهای مرتبط با نوجوانان، غرفه های تجربه با فعالیت هایی مانند ســفالگری، 
خراطی، قالیبافی و... و غرفه های عرضه خوراکی و نوشیدنی تقسیم می شود.در 
بخش اســتیج جشنواره، دو استیج داخلی و بیرونی در نظر گرفته شده که هر 
روز از ساعت ۱۵ تا ۲۲ برنامه های متنوعی در آن برگزار می شود و بخش هایی 
از این برنامه ها به صورت زنده از شبکه های مختلف تلویزیونی مانند امید، نهال، 
شــبکه دو سیما و... پخش خواهد شــد. نمایش های کودک و نوجوان، اجرای 
گروه های موســیقی و خوانندگان مســتعد نوجوان و استندآپ کمدی تعدادی 
از برنامه های استیج اســت.چهارمین بخش اصلی جشنواره »ایران آینده« در 
سالن های نمایش میزبان نوجوانان است و اکران فیلم های سینمایی و انیمیشن 
با دوبله زنده، اجرای نمایش و برپایی جلسات نقد و بررسی برخی فیلم های به 

نمایش در آمده مهم ترین فعالیت های این بخش است.

اخبار کوتاه
نایب رئیس انجمن داروسازان ایران خبر داد

کمبود ۳ شربت  سرماخوردگی کودکان؛ سهمیه بندی سرم!

سرپرست دفتر امور آسیب دیدگان اجتماعی سازمان بهزیستی کشور تشریح کرد

اصلاحات قانون حمایت از اطفال

معاون توسعه و مدیریت منابع سازمان نظام پرستاری اعلام کرد

مهاجرت سالانه حدود ۲۰۰۰ پرستار از کشور

شرایط دریافت وام ۴ میلیاردی برای سربازان ماهر

وجود ۶ گود ناایمن در غرب پایتخت

نایب رئیس انجمن داروســازان ایران با اشــاره به وضعیت 
کمبودهای دارویی در کشــور، گفت: علاوه بر کمبودی که 
در حوزه آنتی بیوتیک ها وجود دارد، کمبودهایی در ســایر 
اقلام دارویی هم داریم و حتی برخی داروهای خیلی ساده 
نیز به ویژه در حوزه کودکان در داروخانه ها پیدا نمی شود.

دکتر سیدعلی فاطمی در گفت وگو با ایسنا،   درباره وضعیت 
کمبودهای دارویی در کشــور، گفت: در حال حاضر عمدتا 
در داروهایی که به صورت شــربت هســتند و عمدتا برای 
مصــرف کودکانند، کمبود داریم که اصلا هم وارد نشــده 
است. در حال حاضر در زمینه شربت سرماخوردگی کمبود 
داریم. کمبود شــربت دیفن هیدرامین هم وجود دارد. برای 
تب بچه ها نه شــربت اســتامینوفن و نه بروفــن به اندازه 
کافی پیدا نمی شــود. شیاف اســتامینوفن برای کودکانی 
که خیلی کوچک هســتند و باید استامینوفن را به صورت 
شــیافت استفاده کنند، نیز در داروخانه ها جزو اقلام خیلی 
کمیاب به حساب می آیند یا برای سرفه کودکان هم داروها 
کمبود دارند.وی افــزود: بنابراین علاوه بر کمبودی که در 
حوزه آنتی بیوتیک ها وجود دارد، کمبودهایی در سایر اقلام 
هم داریم و حتی داروهای خیلی ســاده مانند قطره نمکی 
شست وشوی بینی نیز که برای کودکان استفاده می شد هم 

در داروخانه ها پیدا نمی شود.
فاطمــی افزود: این در حالی اســت کــه در داروخانه های 
ما وفور شــربت های تقویتــی و نیروزا و انــواع قرص ها و 
کپســول های مکمل وجود دارد که ضروری نیستند، اما از 
آنجایی که قیمت گذاری شــان آزاد است، همه دارند آن ها 
را تولید می کنند. ای کاش برنامه ریزی و مدیریت درســتی 
وجود داشت که اجازه نمی داد بحران کمبود دارو در کشور 
ایجاد شــود.فاطمی درباره وضعیت کمبود سرم نیز گفت: 
وضعیت تامین سرم نسبت به قبل بهتر شده، اما همچنان 
جزو اقلامی اســت که کمبــود دارد و همچنان به صورت 

سهمیه ای و جیره بندی به داروخانه ها ارائه می شود.
وی درباره تاثیر کاهــش مالیات بر ارزش افزوده مواد اولیه 
دارویــی از ۹ درصد ارز نیمایی به یک درصد ارز نیمایی در 
رفع کمبودهای دارویی، گفــت: باید توجه کرد که اجرای 

طرح دارویاری خدمت بزرگی به صنعت داروســازی کشور 
بود که دیگر مجبور نیســتند در صــف ارز دولتی ۴۲۰۰ 
تومانــی بمانند و ارز نیمایــی را تهیه می کنند. با این حال 
باید توجه کرد که شرکت های دارویی نسبت به قبل شش 
تا هفت برابر نقدینگی بیشــتری نیاز دارند. شــرکتی که 
A ریــال برای خرید مواد اولیه کنار گذاشــته،  اکنون باید 
A ضربدر هفــت ریال کنار بگذارد. در نتیجه شــرکت ها 
دچار کمبود نقدینگی شــدند. البته اعلام شد که از طریق 
تسهیلات بانکی می توانند نقدینگی را تامین کنند که باید 
در این زمینه کمک شود.فاطمی گفت: نکته دوم هم بحث 
مالیات بر ارزش افزوده مواد اولیه بود. زمانیکه این ۹ درصد 
مالیات بر ارزش افزوده بخشی از ارز ۴۲۰۰ تومانی می شد، 
خیلی بزرگ نبود،   اما وقتی با ارز نیمایی محاسبه شد، عدد 
بسیار بزرگی می شد که این مالیات هم برای تولیدکنندگان 

سنگین بود. خوشبختانه مالیات بر ارزش افزوده مواد اولیه 
دارویــی به یک درصد کاهــش یافت که کمکی به صنعت 

داروسازی بود که بتواند خریدش را راحت تر انجام دهد.
نایب رئیس انجمن داروسازان ایران علت آسیب پذیر بودن 
بازار دارو و ایجاد کمبودها متعدد در کشور، گفت: باید توجه 
کرد که علت مهم این اســت که به انــدازه کافی در ایران 
ذخیره استراتژیک دارو ایجاد نمی کنیم. دارو مانند پوشاک 
و ... نیســت که بتوان خرید آن را عقب انداخت. حتی دارو 
از غذا هم حســاس تر است. زیرا غذا را می توان در شرایطی 
تغییر داد، اما دارو باید همان لحظه به دســت بیمار برسد 
و به همین دلیل دارو جزو اقلام استراتژیک و حتی حیاتی 
محســوب می شــود و به همین دلیل همه کشورها ذخایر 
اســتراتژیک دارو ایجاد می کنند. متولــی و مطالبه گر این 
موضوع هم باید سازمان پدافند غیرعامل باشد.فاطمی گفت: 

باید هر کشوری دو تا سه ماه ذخیره دارویی داشته باشد و 
اگر به هر دلیلی تولیدکنندگانی بر سر قیمت با سازمان غذا 
و دارو مشکل داشتند و تولید نکردند، باید بتوانیم از طریق 
ذخایر دارویی داروی کشور را تامین کنیم. در زمانی دیدیم 
که به دلیل مصرف رمدســیویر به دلیل کرونا، تزریق سرم 
بالا می رود در این شرایط باید از ذخایر سرم استفاده کنیم 
یا به دلیل توقف تولید در یک کارخانه، کمبود ســرم ایجاد 
می شود. عملا در کشورمان ذخایر استراتژیک دارو تعریف 
نشــده و حتی اگر برنامه آن روی کاغذ وجود داشته باشد، 
اما در عمل چنین چیزی نداریم. البته ذخیره استراتژیک به 
این معنا نیســت که قرار باشد انبارهای بزرگ ایجاد کنند، 
بلکه هر شرکتی باید ملزم باشد که خودش ذخایری داشته 
باشد و هر زمان هم از آن ذخایر برداشت شد، بلافاصله آن 
را پر کند. این در حالی اســت که اغلب شرکت های دارویی 
در کشور به اندازه نیاز، دارو تولید شده و به بازار می دهند.

وی تاکید کرد: رئیس جدید ســازمان غذا و دارو باید اولین 
اولویتش ایجاد ذخایر اســتراتژیک باشــد. البته این ذخایر 
هم شامل داروهای اساسی است مانند آنتی بیوتیک،   سرم 
و... اینطور نیســت که قرار باشد ذخیره استراتژیک از همه 
داروها وجود داشته باشد، بلکه داروهای اساسی و اولویت دار 
که شــامل ۴۰۰ تــا ۵۰۰ قلم دارو هســتند،   باید ذخیره 
استراتژیک برایشان تعریف شود.گفتنی است؛ پیش از این 
و در اوایل مهرماه، دکتر ســیدعلی فاطمی _ نایب رئیس 
انجمن داروســازان در گفت وگو با ایســنا از کمبود برخی 
آنتی بیوتیک ها در آستانه فصل سرد خبر داده بود. مسوولان 
وزارت بهداشت و هلال احمر نیز اخیرا از ورود و توزیع ۵۰ 
تن محموله دارویی آنتی بیوتیک  شامل ۳.۵ میلیون عدد 
انواع سوسپانسیون آنتی بیوتیک اطفال، آموکسی سیلین، 
کوآموکسی کلاو، سفکسیم، سفالکسین و آزیترومایسین از 
طریق هند به کشور خبر دادند؛ این درحالیست که فاطمی 
این میزان را به اندازه نیاز داروخانه ها نمی داند و پیش از این 
در گفت وگویی با ایســنا اعلام کرده بود که کماکان اگر به 
داروخانه ها مراجعه شود، متاسفانه در مقاطعی آنتی بیوتیک 

ندارند.

سرپرســت دفتر امور آسیب دیدگان اجتماعی 
ســازمان بهزیســتی کشــور از اصلاح و ابلاغ 
آئین نامــه اجرایی مــاده ۶ قانــون حمایت از 
اطفال و نوجوانان خبر داد و به دنبال آن موارد 
اصلاحــی و الحاقی مهم آن را تشــریح کرد.
محمدرضا حیدرهایی در گفت وگو با ایســنا، با 
اشــاره به اصلاح آئین نامه اجرایی ماده ۶ قانون 
حمایت از اطفال و نوجوانان، اظهار کرد: پیش از 
اصلاح این آئین نامه اجرایی، تکالیف دستگاه ها 
درخصوص کودکان مشــخص شــده بود اما 
برخی از بندهای این ماده ایراداتی داشــت که 
بــا همکاری وزارت رفاه پیگیر آن شــدیم و به 
دنبال تصویب این اصلاحات، تکالیف دستگاه ها 
مشخص شده اســت.وی با بیان اینکه سازمان 
بهزیســتی بر ضمانت اجرایــی قانون حمایت 
از اطفــال تاکید داشــته اســت، تصریح کرد: 
اصــلاح آئین نامه اجرایی ماده ۶ قانون حمایت 
از اطفال و نوجوانان به نفع ســازمان بهزیستی 
شده چراکه بر این اســاس، دستگاه ها موظف 
به اجرای تکالیف شان هستند. سرپرست دفتر 
امور آسیب دیدگان اجتماعی سازمان بهزیستی 
کشور ضمن تشــریح اصلاحات مهم آئین نامه 
اجرایی ماده ۶ قانون حمایت از اطفال و نوجوانان 
گفت: یکی از این موضوعات »تفکیک« کودک 
کار از کودک خیابــان بوده که تعاریف آنها در 
ماده یک به قانون اضافه شــده اســت. در این 
الحاقات اینطــور آمده که »کودک کار طفل یا 

نوجوانی که برای ادامــه زندگی و امرار معاش 
یا خانواده مشغول فعالیت در ازای دریافت مزد 
یا بدون دریافت مزد است و این فعالیت منجر 
به وضعیت مخاطره آمیز )موضوع ماده ۳ قانون( 
برای او می شود. نوجوانانی که مطابق ماده ۸۰ 
قانــون کار به عنوان کار نوجوان مشــغول به 
فعالیت هستند و اطفال و نوجوانانی که فعالیت 
آنها با اذن ولی یا سرپرســت قانونی و باتوجه 
به وضعیت جســمی و روحی آنان صرفا جنبه 
تربیتی یا آموزشــی دارد از شمول این تعریف 
مستثنی هستند.« همچنین در الحاقات تعریف 
کودکان خیابانی اینگونه ذکر شده است »طفل 
و نوجــوان در معرض خطر که به جهت فقر یا 
بی خانمانی به صــورت محدود یا نامحدود در 
خیابان به سر می برند؛ اعم از کودکی که هنوز 
از خانواده و سرپناه برخوردار است یا کودکی که 
خیابان را خانه خود می داند و رابطه او به حداقل 
رسیده یا قطع شده است.«وی با اشاره به تاثیر 
این الحاقات بر فعالیت ســازمان بهزیستی در 
خصوص ساماندهی کودکان کار و خیابان بیان 
کرد: طبق قانون، سازمان بهزیستی موظف بوده 
به موضــوع کودکان خیابانی ورود کند و پیش 
از این نیز به کودکان کار دسترســی نداشــته 
است؛ چراکه بسیاری از کودکان در کارگاه های 
زیرزمینی یا به اشــکال دیگری مجبور به کار 
هستند که دسترسی به آنها وجود ندارد و زمانی 
هم که مامور تامین اجتماعی به کارگاه مراجعه 

می کرد از دید مامور اجتماعی پنهان می شدند. 
در عین حال اغلب این کودکان اتباع هستند که 
به عنوان کارگر و به صورت غیرقانونی در کارگاه 
به عنوان نیروی کار مشــغول به کار هســتند. 
پیش از این الحاقات به دلیل اینکه کودک کار و 
خیابان با هم عنوان شده بودند، همه دستگاه ها 
شانه خالی می کردند و ادعا می کردند که فقط 
سازمان بهزیستی باید به موضوع ساماندهی آنها 
ورود کند، درحالیکه تکلیف سازمان بهزیستی 
برای ســاماندهی کودک خیابانی مشــخص 
شده است. سرپرست دفتر امور آسیب دیدگان 
اجتماعی ســازمان بهزیستی کشور همچنین 
با اشــاره به مــاده ۳ قانون حمایــت از اطفال 
مبنی بر اینکه »ســازمان بهزیستی، مسئولیت 
اصلی حمایــت از اطفال و نوجوانان در معرض 
خطر و بزه  دیده را برعهده دارد و مکلف اســت 
با مشــارکت و همکاری تمامی دســتگاه های 
اجرایی موضوع ماده )۵( قانون مدیریت خدمات 
کشــوری - مصوب ۱۳۸۶- به ویژه دستگاه-
 های مقرر در ماده )۶( قانون و همچنین سایر 
نهادهــای حمایتی و با اســتفاده از مددکاران 
اجتماعی و در قالب گروه  های تخصصی ســیار 
یا مســتقر فوریت های خدمات اجتماعی نسبت 
به شناســایی، پذیرش، حمایــت، نگهداری و 
توانمندسازی اطفال و نوجوانان موضوع قانون 
اقدام کند«، اظهار کرد: اکنون در اصلاح قانون 
عنوان شده است که علاوه بر نهادهای حمایتی، 

تشکل های مردم نهاد نیز می توانند به موضوع 
ساماندهی و جذب کودکان کار و خیابان ورود و 
به دستگاه های حمایتی کمک کنند.حیدرهایی 
در ادامــه با اشــاره به ماده ۲۸ کــه در آن به 
وظیفه پلیس برای شناســایی طفل و نوجوان 
در معرض خطر یا بزه دیده اشــاره شده است، 
گفــت: در ماده مذکور شناســایی کودکان در 
معرض خطر یا بزه دیده تکلیف پلیس بود؛ حال 
با اصلاحات انجام شــده عبارت »جمع آوری« 
نیــز در اصلاح این ماده قانونی الحاق شــده و 
براین اســاس پلیس موظف اســت تا علاوه بر 
شناســایی کودکان کار و خیابان به جمع آوری 
آنها با کمک ســایر دســتگاه ها ورود کند.وی 
اظهار کرد: باندهایی که ۲۰-۳۰ کودک را تحت 
پوشــش گیرند و کار کنند در کشور بسیار کم 
است، اما هســتند باندهایی که چند کودک را 
جمع آوری و بر روی عملکرد آنها نظارت کنند. 
نیــروی انتظامی بعد از شناســایی این باندها 

موظف به مداخله و جمــع آوری کودکانی که 
در آن باندها مشغول به فعالیت هستند، است. 
سرپرســت دفتر امور آسیب دیدگان اجتماعی 
سازمان بهزیستی کشور در پاسخ به این سوال 
که آیا جمع آوری کودکان کار و خیابانی توسط 
نیروی انتظامی موجــب برخوردهای قهری و 
ضربتی نخواهد شــد؟ اظهار کرد: خیر، اکنون 
در جلســاتی که با نیروی انتظامی داریم کاملا 
با سازمان هماهنگ هســتند و اگر مداخله ای 
صورت گیرد، کار با همکاری سازمان بهزیستی 
و دیگر دستگاه ها صورت می گیرد.وی همچنین 
به یکی دیگر از موارد اصلاحی آئین نامه اجرایی 
مــاده ۶ قانون حمایت از اطفال اشــاره کرد و 
افزود: سازمان بهزیســتی مکلف شده است تا 
درخصوص کودکان کار و خیابانی ظرف ســه 
مــاه از تاریح ابلاغ تصویب نامه، برنامه اقدامات 
حمایتی را جهت تصویب به شورای اجتماعی 

کشور ارائه کند.

معاون توســعه و مدیریت منابع سازمان نظام پرستاری با 
اشــاره به اینکه پرســتاران هنوز ریالی بابت تعرفه گذاری 
خدمات پرســتاری دریافت نکرده انــد، گفت: این موضوع 
سبب گلایه مندی پرســتاران می شود و این درحالی است 
که پرستاران ما حتی بیش از ظرفیت خود کار می کنند که 
این موضوع سبب فرسودگی آنها می شود.حمیدرضا عزیزی 
در گفت وگو با ایســنا، درباره آخرین اخبار پیرامون اجرای 
قانون تعرفه گذاری خدمات پرستاری، گفت: علی رغم اینکه 
مسئولین وزارتی از جمله وزیر محترم بهداشت در شهریور 
ماه قــول داده بودند که پرداختی بر اســاس قانون تعرفه 
گذاری خدمات پرســتاری را تا آخر همان ماه به حســاب 
پرســتاران واریز کنند، اما تا این لحظــه هنوز ریالی بابت 
تعرفه گذاری خدمات به پرســتاران پرداخت نشده است و 
ما شــدیدا از این موضوع گله مند هستیم؛ این امر باید در 

وزارت بهداشت و بدنه دولت رفع شود.
وی افزود: مقرر شــده بــود بودجه قانــون تعرفه گذاری 
خدمات پرســتاری به مجموعه وزارت بهداشت و سازمان 
بیمه ســلامت داده شــود که بر اســاس پیگیری های ما 
مشــخص شد علی رغم گذشت هشــت ماه از سال ۱۴۰۱ 

سازمان برنامه و بودجه هنوز مبلغی پرداخت نکرده است. 
همکاران ما در سطوح کلان شــورای عالی نظام پرستاری 
و... شــدیدا از این موضوع گلایه دارند. همه ما به وضعیت 
اقتصادی و معیشتی کشور آگاه هستیم و معتقدیم سازمان 
برنامه و بودجه در زمینه پرداختی های قانون تعرفه گذاری 
خدمات پرستاری به پرســتاران کم لطفی کرده اند.معاون 
توسعه و مدیریت منابع ســازمان نظام پرستاری با انتقاد 
از برخی کم توجهی ها در سازمان برنامه و بودجه نسبت به 
اجرای قانون تعرفه گذاری خدمات پرستاری، برغم گذشت 
دو ســال از دســتور مقام معظم رهبری، ابــراز امیدواری 
کرد  با وجود برخی مقاومت ها  در بدنه وزارت بهداشــت و 
دانشگاه های علوم پزشکی، تا قبل از روز پرستار سال جاری 
که حدود یک ماه تا آن زمان باقی مانده، اتفاقات خوبی در 

این زمینه رخ دهد.
او تاکید کرد: به نظر می رســد برخی از مسئولین اراده ای 

به اجرای قانون تعرفه گذاری خدمات پرســتاری ندارند و 
علی رغم اینکه در دو سال و نیم گذشته شدیدترین فشارها 
بر جامعه پرســتای وارد شــد و همکاران مــا با قدرت در 
عالم گیــری کووید۱۹ به مردم خدمــت کردند، اما باز این 

بی مهری صورت گرفت. 
از طرفــی در ناآرامی هــای اخیــر نیز بــار اورژانس ها و 
بیمارســتان ها ســنگین تر شــده و همکاران ما باز هم با 
تمــام توان خدمت دادند، اما متاســفانه این قانون مترقی 
اجرایی نشــده است که به نظر ما این امر کم لطفی است.
عزیزی درباره وضعیت پرداخت مطالبات پرستاران،  تصریح 
کرد: برخــی از دانشــگاه ها نزدیک یک ســال تاخیر در 
پرداخت کارانه ها دارنــد. میانگین عدم پرداخت مطالبات 
دانشگاه های علوم پزشــکی به همکاران ما )عمدتا کارانه( 
حدود هشت ماه است؛ هر چند که شاید در نقطه ای میزان 
عــدم پرداخت مطالبات کمتر از این باشــد اما آنها هم با 

روش سنتی احتساب کارانه از جزء حرفه ای پرداخت هایی 
داشــته اند. این درحالی است که پرستاران ما در وضعیتی 
کار می کنند که نسبت پرستار به تخت در کشور در مقایسه 
با جهان بسیار پایین است و اخیرا در جلساتی که با مدیران 
پرستاری شهر تهران داشتیم، مشخص شد حتی در تهران 
هم نسبت »یک پرستار به ازای یک تخت« را نداریم و این 
در شــرایطی است که استاندارد ما ۲.۵ پرستار به ازای هر 
تخت بیمارستانی است و این نشان می دهد که پرستاران ما 
حتی بیش از ظرفیت خود کار می کنند. این موضوع سبب 
فرســودگی پرستاران می شــود و این مردم هستند که به 

دنبال آن نمی توانند خدمت مناسب دریافت کنند.
وی در خصوص وضعیت مهاجرت پرســتاران، اظهار کرد: 
آمار مهاجرت تقریبا مشــابه سال گذشته و حدود ۲۰۰۰ 
نفر ســالانه و به طــور میانگین ۲۰۰ پرســتار در هر ماه 
است. بخشی از مهاجرت به دلیل انگیزه خدمتی است که 
همکاران توقع دارند به نسبت خدمات ارزنده و وزینی که 
به واسطه کســب دانش و مهارت ارائه می دهند به همان 
نســبت مورد لطف قرار گیرند؛ اما متاسفانه در این زمینه 

ضعف داریم و همکاران ما گله مند هستند.

مشــاور عالی قرارگاه مرکزی مهارت آموزی کارکنان وظیفه 
ســتاد کل نیروهای مسلح توضیحاتی درباره  پرداخت وام ۴ 
میلیاردی به سربازان ماهر ارائه کرد.«سردار موسی کمالی« 
مشــاور عالی قرارگاه مرکزی مهارت آموزی کارکنان وظیفه 
ستاد کل نیروهای مسلح در گفت وگو با خبرنگار ایلنا درباره 
پرداخت ۴ میلیاردی به سربازان ماهر گفت: با پیگیری های 
انجام شــده از ســوی قرارگاه مهارت آموزی سربازان مقرر 
شــد علاوه بر وام خوداشــتغالی ۱۵۰ میلیون تومانی، برای 
ســربازان ماهری که کارآفرینی می کنند و طرح کارآفرینی 
دارند وام کارآفرینی تا ۴ میلیارد تومان پرداخت می شــود.
وی ادامه داد: این وام شــامل افرادی می شود که از سال ۹۷ 
به بعد کارت پایان خدمت دریافت کرده اند. این افراد باید یا 
در حیــن خدمت یا قبل یا بعد از پایان خدمت دوره مهارت 
آموزی را دیده باشند.مشــاور عالی قــرارگاه مرکزی مهارت 
آموزی کارکنان وظیفه ســتاد کل نیروهای مســلح تصریح 

کرد: همچنین ســربازان منقضی خدمت براســاس مدرک 
تحصیلی که دارند می توانند وام دریافت کنند.سردار کمالی 
خاطرنشان کرد: این کار به تازگی آغاز شده است و در حال 
حاضر در مرحله ثبت نام هســتیم و بعد از بررسی طرح کار 
پرداخت وام آغاز شود. وی ادامه داد: افراد برای تقاضای این 
وام می توانند برای ثبت نام به دفاتر پلیس +۱۰ مراجعه کرده 
و بعد از تشکیل پرونده، پلیس+۱۰ فرم ها را به وظیفه عمومی 
هر اســتان به عنوان دبیر کارگروه اشتغال هر استان ارجاع 
می دهد و پس از بررســی طرح در کارگروه مهارت آموزی و 
اشــتغال که در مرکز استانداری کلیه استان ها دایر است، به 
یکی از بانک های عامل معرفی می شــود و انشاالله پرداخت 
وام آغاز می شود.به گفته مشاور عالی قرارگاه مرکزی مهارت 
آموزی کارکنان وظیفه ستاد کل نیروهای مسلح بازپرداخت 
این وام ها ۵ تا ۷ ساله بوده و سود آن نیز ۴ درصد است.سردار 
کمالی مشاور در پاسخ به این سوال که طرح های ارائه شده 

باید دارای چه ویژگی هایی باشد، گفت: با توجه به مهارتی که 
این  ســربازان دارند، محلی که برای اجرای طرح انتخاب می 
شود باید شرایط اجرا را نیز دارا باشد. به طور مثال اگر کسی 
می خواهد گلخانه بزند باید مجوز لازم را دارا باشد، فردی هم 
ممکن اســت طرحی ارائه دهد که با اجاره یک مغازه امکان 
راه اندازی طرح وجود داشته باشد. لذا با توجه به ویژگی طرح 
وام پرداخت می شود. وی درباره بررسی طرح های ارائه شده 
گفت: بنابر این است که هر چه زودتر طرح ها بررسی و برای 
دریافت وام به بانک معرفی شوند و بیش از یک ماه الی یک 
ماه و نیم طول نکشــد، در حال تلاش هستیم که این اتفاق 
بیفتد. به محض اینکه فرد ثبت نام کند چون سیســتم به 
صورت شــبکه بهم متصل است؛ معاون وظیفه استان که به 
عنوان دبیر کارگروه مهارت آموزی و اشتغال است این فرم را 
دریافت کرده و بررسی را شروع و برای فرد نیز در هر مرحله 
پیامک ارســال می شود.مشاور عالی قرارگاه مرکزی مهارت 

آموزی کارکنان وظیفه ستاد کل نیروهای مسلح تصریح کرد: 
ما امیدواریم تا پایان بهمن ماه افراد متقاضی ثبت نام کرده 
تا هر چه زودتر مرحله بررســی طرح ها نیز آغاز شود.سردار 
کمالی در بخش دیگری از صحبت هایــش درباره وام ۱۵۰ 
میلیونی گفت: در سال گذشته حدود ۲ هزار و ۵۰۰ نفر این 
وام را دریافت کرده اند و امســال نیز به دلیل اینکه مجوزها 
کمی دیر صادر شده است فعلا در مرحله ثبت نام هستیم.وی 
ادامه داد: تا امروز که ما آمار گرفته ایم حدود ۴ هزار نفر طرح 
ارائه داده و ثبت نام کرده اند و انشالله بررسی ها شروع می شود 
و ما خوشبین هســتیم که افراد استقبال کرده و این وام را 
دریافت کرده و به اشتغال برسند.مشاور عالی قرارگاه مرکزی 
مهارت آموزی کارکنان وظیفه ســتاد کل نیروهای مســلح 
درباره ضامن تصریح کرد: برای وام ۱۵۰ میلیون تومانی یک 
ضامن کارمند یا یک کاسب دارای جواز کسب نیاز است. اما 

برای وام ۴ میلیاردی کمی ضمانت ها سخت تر است.

شــهردار منطقه پنج تهران از وجــود ۶ گود ناایمن در این 
منطقه غربــی پایتخت خبر داد و گفت: ایمن ســازی این 
گود ها باید از سوی مالکان انجام شود.احسان شریفی گفت: 
همه گود های ناایمن در بخش غربی تهران توســط مالکان 
رها شــده و عموما ناایمن هستند که البته شهرداری تلاش 
کرده تا حد امکان نســبت به حصارکشی ۱و سایر اقدامات 

اولیه اقدام کند.وی افزود: این گود ها دارای ســند مالکیت 
و مربوط به اشــخاص و بخش خصوصی اســت و به لحاظ 
قانونی شهرداری نمی تواند برای ایمن سازی کامل این گود ها 

اقدام کند و باید مالــکان در این زمینه اقدامات لازم انجام 
دهند.شهردار منطقه پنج تهران ادامه داد: البته اخطار هایی 
شهرداری به مالکان ارسال کرده و زمانی را برای ایمن سازی 

این گود ها تعیین کرده است که اگر در تاریخ مربوط مالکان 
نســبت به ایمن سازی اقدام نکنند، شــهرداری می تواند به 
لحاظ حقوقی ورود کند.شریفی خاطرنشان کرد: وجود این 
گود ها برای شــهروندان می تواند خطرساز باشد و از مالکان 
می خواهیم با توجه به در پیش بودن فصل بارندگی و سست 

شدن خاک این گود ها نسبت به ایمن سازی اقدام کنند.


